
 
Aan het college van burgermeester en wethouders van de gemeente Zwolle 
 
 
Betreft: ex. Artikel 45 vragen over compensatie voor gezinnen na overheidsfout  
 
Zwolle, 22 november 2023 
 
 
Geacht college,  
 
Afgelopen voorjaar werd duidelijk dat door een overheidsfout duizenden gezinnen toeslagen 
moesten terugbetalen, omdat verschillende inkomensregelingen elkaar onbedoeld in de weg zaten1. 
Het inkomen van deze inwoners zakte daardoor onder het bestaansminimum, waarbij ze honderden 
euro’s per jaar mis liepen. Het gevolg hiervan was toenemende armoede en een groter risico op 
schulden. Dit probleem is al sinds 2017 bekend, maar er is tot 2028 nog geen structurele landelijke 
oplossing. Tot die tijd moeten gemeenten gedupeerden zoeken en compenseren.  
 
Uit een artikel van het NRC van 16 november 20232 blijkt dat de meeste gemeenten nog niet 
begonnen zijn aan het opsporen van deze gedupeerden. Veel gemeenten wachten op lijsten vanuit 
het ministerie van sociale zaken, maar een aantal gemeenten spoort zelf ook actief gedupeerden op. 
De 6400 gedupeerden zijn vaak stellen van wie één partner eigen inkomen heeft (meestal een 
arbeidsongeschiktheidsuitkering) van het UWV. Een deel van de gedupeerden krijgt daarbovenop 
een bijstandsuitkering van de gemeente. Door een fout in het systeem wordt het bruto inkomen van 
deze mensen veel te hoog en daardoor moeten zij toeslagen terugbetalen waar zij recht op hebben. 
De gedupeerden met een bijstandsuitkering kunnen door de gemeente worden opgespoord, dit 
gebeurt inmiddels al in Amsterdam, Nijmegen en Alphen aan den Rijn. 
 
De fractie van de Partij van de Arbeid vindt dat de gemeente zich actief moet inzetten om deze 
inwoners op te sporen en te compenseren. Daarom stellen wij de volgende vragen: 
 

1. Is het college op de hoogte van eerder genoemd artikel en de fout in het systeem waardoor 
inwoners onterecht gekort worden op regelingen? 

 
2. Is het duidelijk over hoeveel mensen het gaat in Zwolle? Zo nee, waarom niet? 

 
3. Is het college het met de Partij van de Arbeid eens dat deze mensen zo snel mogelijk in beeld 

gebracht moeten worden en zo ja, op welke wijze wil het college dit gaan doen? 
 

4. Is het college het met de Partij van de Arbeid eens dat deze inwoners zo snel mogelijk 
gecompenseerd moeten worden? Zo niet, waarom niet?  

 
5. Is de gemeente Zwolle deze inwoners actief aan het opsporen? Zo ja, hoeveel inwoners zijn 

er momenteel in beeld? Zo niet, waarom niet? 
 

1 https://www.nrc.nl/nieuws/2023/03/29/dubbel-zoveel-mensen-in-armoede-door-overheidsfout-a4160741  
 
2 https://www.nrc.nl/nieuws/2023/11/16/gedupeerden-overheidsfout-langer-in-armoede-slechts-enkele-
gemeenten-compenseren-hen-al-a4181149  
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6. Op welke wijze is het college van plan om deze inwoners te compenseren?  

 
7. Hoe gaat het college om met eventueel ontstane schulden door de fout die is gemaakt door 

de overheid? 
  
Wij zien uw beantwoording graag tegemoet. 
 
Namens de fractie van de Partij van de Arbeid,  
 
Niels van der Schaaf 


